
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 9. september 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1149
I 2024 blev modellen for beregning af rottegebyrer ændret, baseret på en model udarbej
det af Miljøministeriet. Modellen blev begrundet med, at den ikke ville have økonomiske 
konsekvenser for erhvervet. Vil ministeren på den baggrund redegøre for, hvor mange 
ejendomme der i 2024 har fået opkrævet et rottegebyr, som overstiger det opkrævede ge
byr fra 2023 med henholdsvis: 1) 100 pct. og derover, 2) 300 pct. og derover, 3) 500 pct. 
og derover, og 4) 1000 pct. og derover? Hvis det er muligt, bedes opgørelsen opdelt efter 
de juridiske ejendomskategorier, jf. ejendomsvurderingsloven. Desuden bedes ministeren 
oplyse de ti største procentvise stigninger i rottegebyrer fra 2023 til 2024.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kim Edberg Andersen (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på kim.edberg.andersen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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